

交通事務委員會

在2017年6月16日會議上提出，
並在2017年7月21日會議上通過有關
"跨越2030年的鐵路及主要幹道策略性研究"的議案

政府於1997年展開的第三次整體運輸研究至今已近二十年，雖然期間已多次就有關模型更新和提升，但該研究的規劃年期只是截至2016年，有鑒於人口、經濟發展及運輸格局均出現顯著的改變，本會要求政府進行的鐵路及主要幹道策略性研究應擴展為第四次整體運輸研究，讓整體運輸策略更能配合《香港2030+：跨越2030年的規劃遠景與策略》規劃研究中的建議。

動議人：易志明議員

和議人：姚思榮議員，潘兆平議員，陳振英議員及劉國勳議員

(Translation)

Panel on Transport

Motion on

**" Strategic studies on railways and major roads beyond 2030"
raised at the meeting on 16 June 2017 and
passed at the meeting on 21 July 2017**

It has been almost 20 years since the Government commenced the Third Comprehensive Transport Study ("CTS") in 1997. Although the relevant models have been updated and enhanced several times during this period, the planning horizon of the Study is only up to 2016. As there have been significant changes in the population, the economic development and the transport pattern, this Panel requests that the Government should scale up the strategic studies on railways and major roads to the Fourth CTS so that the comprehensive transport strategy can better dovetail with the recommendations of the the planning study of "Hong Kong 2030+: Towards a Planning Vision and Strategy Transcending 2030".

Moved by : Hon Frankie YICK Chi-ming

Seconded by : Hon YIU Si-wing, Hon POON Siu-ping, Hon CHAN Chun-ying and Hon LAU Kwok-fan